



## Submission Guidelines 2024 Clinical Case Reports

## Guide des soumissions de cas cliniques 2024

### DEADLINE: FEBRUARY 1, 2024

The CPS Annual Conference Committee invites submissions of clinical case reports for consideration at the CPS Annual Conference 2024. This call is an opportunity to share educational case reports that provide valuable clinical pearls to aide clinicians in their everyday practice.

### DATE LIMITE : LE 1 FÉVRIER 2024

Le comité du congrès annuel de la SCP lance un appel de cas cliniques pour le congrès annuel de la SCP 2024. Cet appel est l'occasion de partager des rapports de cas éducatifs qui fournissent des perles cliniques précieuses pour aider les cliniciens dans leur pratique quotidienne.

### Eligibility Rules

- Submissions by members and non-members are welcome, and participation is open to health professionals in any field.
- The case submitted should meet at least one of the following criteria:
  - a) Originality: the case should describe a very rare but relevant condition or a very unusual presentation of a relatively common condition that would be of interest to practicing paediatricians.
  - b) Educational value: the case should have a clear teaching message relevant to practicing paediatricians.

Consent from the patient/family MUST be obtained.

### Règles d'Admissibilité

- Les soumissions des membres et des non-membres sont acceptées, de la part de professionnels de la santé de tous les domaines.
- Le cas soumis doit respecter au moins l'un des critères suivants:
  - a) Originalité : le cas décrit un problème de santé très rare, mais pertinent, ou la forme très inhabituelle d'une maladie relativement courante qui peut intéresser les pédiatres praticiens.
  - b) Valeur éducative : le cas transmet un message éducatif clair, pertinent pour les pédiatres praticiens.

Le patient ou sa famille DOIT avoir donné son consentement.

### Submission Regulations

- Submissions are only accepted via the online abstract submission site.
- A submission fee of \$50 (CAD) per case will be charged to cover processing costs. This fee is payable by credit card and is nonrefundable. Paying the submission fee does not depend on acceptance, nor does it register you for the conference. All accepted presenters must register and pay to attend the conference (see *Registration below*).
- Authors may submit as many cases as they wish. If more than one case is accepted as a poster, a co-author may be required to present the other poster(s).
- Cases must be submitted by no later than February 1, 2024, 11:59 p.m. PT. There are **NO EXCEPTIONS** to the submission deadline.

Submissions must be fully completed by the posted deadline to be considered.

### Règlements de soumission

- Il faut utiliser le processus de soumission en ligne pour envoyer les soumissions.
- Chaque cas est assortie de droits de soumission de 50 \$ CAN afin d'en couvrir les frais de traitement. Ce frais est payable par carte de crédit, ces droits ne sont pas remboursables. Le paiement de droits de soumission ne dépendent pas de l'acceptation de la soumission ni ne remplacent pas l'inscription au congrès. Tous les présentateurs devront s'y inscrire et payer les droits pertinents (voir la rubrique *Inscription*).
- Les auteurs peuvent soumettre autant de cas qu'ils le souhaitent. Si plus d'un case est accepté comme affiche, un co-auteur peut être tenu de présenter l'autre ou les autres affiches.
- La SCP doit avoir reçu les soumissions au plus tard à 23 h 59 (HP), le 1<sup>er</sup> février 2024. Il n'y a **AUCUNE EXCEPTION** à cette règle.

Les soumissions doivent être finalisées à la date limite pour être évaluées.

## Content Guidelines

### Format

The submission must present a clear and concise summary of the case in the following format: introduction, case description, discussion, and a conclusion that includes a clinical pearl relevant to paediatricians.

DO NOT include subtitles, instructions, historical data, literature reviews, bibliographies, or mention corporate support.

### Length

Submissions may be a maximum of 400 words in length (2850 characters), with a maximum of two tables/figures uploaded as attachments. The title and authors are not included within the 400 word maximum.

### Identifying information

At no point in the abstract should patient identifiers or words occur identifying either the city or institution associated with the abstract. This facilitates blinding of the review process. If such material is contained in the submission, it will be withdrawn from consideration.

### Proofreading

**Check your work carefully before submitting.** It is the responsibility of the author to ensure submitted text does not contain typographical or grammatical errors, and this will be evaluated during the review process.

### Presenting author

Submissions must have a presenting author. A presenting author delivers the paper at the conference and must attend the poster sessions (*see Posters below*).

## Presentation

### Posters

Advocacy projects will be presented in a poster format as part of the conference's poster sessions. Information on poster size, format and orientation will be distributed upon acceptance.

### Author presentation hours

The presence of the presenting author in the poster session during specified program breaks is mandatory.

## Directives sur le contenu

### Format

Les cas doivent présenter un résumé clair et concis du travail dans le format suivant : introduction, description du cas, exposé, et une conclusion qui comprend une trouvaille clinique pertinente pour les pédiatres.

N'indiquez PAS les sous-titres, les directives, les données historiques, les analyses bibliographiques et les bibliographies.

### Longueur

Les soumissions peuvent contenir un maximum de 400 mots (2 850 caractères), avec un maximum de deux tableaux/graphiques en pièces jointes. Le titre et les auteurs ne sont pas inclus dans les 400 mot maximum.

### Données d'identification

À aucun moment dans le résumé, les identifiants du patient ou les mots ne doivent apparaître identifiant la ville ou l'institution associée au résumé. Cela facilite l'aveuglement du processus d'examen. Si de tels éléments sont contenus dans la soumission, ils seront retirés de l'examen.

### Relecture

**Vérifiez soigneusement votre travail avant de la soumettre.** Il est de la responsabilité de l'auteur de s'assurer que le texte soumis ne contient pas d'erreurs typographiques ou grammaticales, et cela sera évalué au cours du processus de révision.

### Auteur présentateur

Les cas cliniques doivent avoir un auteur présentateur. Un auteur présentateur présente l'article au congrès annuel de la SCP et doit et doit assister aux séances d'affiches (voir la rubrique Affiches).

## Présentation

### Affiches

Les projets de défense d'intérêts seront présentés sous forme d'affiches. Les informations sur la taille et le format de l'affiche seront distribuées lors de l'acceptation.

### Heures de présentation de l'auteur

La présence de l'auteur présentateur à la séance d'affiches est obligatoire pendant les pauses spécifiées.

## Policies

### Conflict of interest

Submissions must include an acknowledgement of all funding sources, particularly of a commercial nature and/or a notice of any actual or potential conflict of interest in relation to the findings to be presented.

The intent of this policy is not to prevent an author with a potential conflict from making a presentation. The aim is to raise awareness of potential conflict so that participants can evaluate presentation findings in full possession of the facts and interests in play.

### Revisions

A submission can be revised right up to the deadline. **No changes are permitted after the submission deadline.** Updates can be added to your poster.

### Registration

Presenting authors of accepted cases MUST register for the conference by no later than March 31, 2024. **After this date, submissions by unregistered authors are no longer eligible for presentation.**

If changes or replacements to a presenting author are required at any time, please advise us at [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca) as soon as possible.

### Withdrawal

A submission can be withdrawn before the deadline by returning to the submission site. After the deadline, please advise the Education Department at [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca).

## Trainee Award

The Trainee award aims at increasing learner participation at the conference, while also providing trainees with an opportunity to share the interesting and educational clinical cases they have encountered with paediatricians from across the country.

During the evaluation process, the committee will identify the three top-scoring case submissions. The presenting author of each case will be granted complimentary admission to the Annual Conference.

**Note:** Medical students or trainees in a Canadian general paediatrics program are eligible, but subspecialty residents and fellows are not.

## Politiques

### Conflit d'intérêts

Les soumissions doivent inclure des remerciements à toutes les sources de financement, notamment celles de nature commerciale, et un avis de conflit d'intérêts ou d'apparence de conflits d'intérêts à l'égard des résultats présentés.

Cette politique ne vise pas à empêcher un auteur en conflit d'intérêts potentiel de donner une présentation, mais à faire connaître tout conflit d'intérêts potentiel afin que les participants puissent évaluer les résultats en pleine connaissance des faits et des intérêts en jeu.

### Modifications

Une soumission peut être révisée jusqu'à la date limite. **Aucun changement ne peut être apporté après la date limite de soumission.** Des mises à jour peuvent être ajoutées à votre affiche.

### Inscription

Les auteurs présentateurs DOIVENT s'inscrire au congrès au plus tard le 31 mars 2024. **Après cette date, les soumissions des auteurs non inscrits ne seront plus admissibles.**

Si des modifications ou des remplacements d'un auteur présentateur sont nécessaires à tout moment, veuillez nous en informer à [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca) dès que possible.

### Retrait de communications

Il est possible de retirer une soumission avant la date limite en retournant dans le site de soumissions. Après la date limite, vous devez aviser [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca).

## Prix aux stagiaires

Le prix aux stagiaires vise à accroître la participation des étudiants au congrès annuel tout en leur donnant l'occasion de partager avec des pédiatres des quatre coins du pays les cas cliniques intéressants et éducatifs qu'ils ont observés.

Au cours de l'analyse, le comité identifiera les trois meilleures propositions. L'auteur principal de chacun se verra attribuer une inscription gratuite au congrès annuel.

**Note :** Les étudiants en médecine ou les résidents des programmes de pédiatrie générale du Canada peuvent participer, mais pas les résidents en subspecialité et les boursiers de recherche.

## Selection and Notification

### Evaluation process

Submissions undergo a blind review by an Abstract Review Committee comprised of experts with wide ranging interests in general and subspecialty paediatrics. Cases are judged on quality of content, originality, education value, written presentation, and conformance to guidelines. The committee Chair has the ultimate decision in terms of accepting or rejecting a given submission.

### Notification of acceptance

Acceptance notices will be communicated by email in March 2024. Should the review committee have provided specific feedback, authors will have the ability to reference this within the submission portal. Poster numbers for accepted submissions will be communicated in April 2024.

## For more information

CPS Education Department [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca)

## Analyse et notation des communications

### Analyse

Les soumissions font l'objet d'une analyse à l'aveugle par un comité d'examen des communications composé d'experts ayant des intérêts très vastes en pédiatrie générale et surspécialisée. Les soumissions sont jugées sur la qualité du contenu, la qualité de la conception du projet, la valeur éducative, la présentation écrite et la conformité aux directives. Le président du comité a le dernier mot dans l'acceptation ou le rejet d'une communication.

### Avis d'acceptation

Les avis d'acceptation seront communiqués par courrier électronique fin mars 2024. Si le comité de révision a fourni des commentaires spécifiques, les auteurs auront la possibilité de les référencer dans le portail de soumission. Les numéros des affiches pour les soumissions acceptées seront communiqués en avril 2024.

## Renseignements

Service d'éducation de la SCP [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca)